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امین اسماعیل نژاد بدون تردید موفق ترین 
چهره تیم مل��ی والیبال در هفته س��وم 
رقابت های لیگ ملت ها بود. ملی پوش ایران حالا بعد از درخش��ش در 
این مسابقات مورد توجه تیم های خارجی قرار گرفته، اما مسئله مهم 
مدت باقیمانده خدمت سربازی اسماعیل نژاد است. موضوعی که باعث 
شده خیلی ها با توجه به درخشش این ملی پوش درخواست معافیت از 

ادامه خدمت برای او داشته باشند. همین مسئله باعث شد 
ملی پوش کشورمان با انتشار پستی در صفحه شخصی 

خود اینچنین بگوید: »با سلام خدمت مردم شریف 
س��رزمینم، ایران؛ امیدوارم با نتایجی که تا اینجای 
رقابت ها با دعای خیر شما کس��ب کردیم، توانسته 
باش��یم ذره ای هم که ش��ده موجب شادی دل های 
پرمحبتتان شده باشیم. همچنین از تمام عزیزانی که 
پویشی جهت خدمت مقدس سربازی من راه اندازی 
کردند، تقدیر و تش��کر می کنم. ان ش��اءالله به لطف 
خدا، دعای خیر ش��ما و حمایت و همکاری مسئولان 

این موضوع به بهترین شکل مدیریت خواهد شد و این 
فرصت برای من فراهم خواهد شد تا بتوانم در بالاترین 
سطح والیبال دنیا بازی کنم و برای تیم ملی کشورم در 
مسابقات مختلف افتخار بیافرینم.  بدانید که هر کجا 
که باشیم دل و قلبمان با شماست و برای ایران و تیم 

ملی می تپد.«

لهستان با دو برابر توان برای شکست ما می آید 

هر کجا باشم قلبم برای ایران می تپد

تیم ملی والیبال ایران پنج شنبه شب در یک جدال فوق العاده حساس       خبر
و تماشایی در مرحله یک چهارم نهایی لیگ ملت ها به مصاف لهستان 
می رود. تکرار مس��ابقه دور گروهی که در آن بازی، تیم بهروز عطایی موفق ش��د در مقابل ١٠ هزار 
تماشاگر حاضر در گدانسک، لهستان را شکست دهد.  امیرحسین اسفندیار، دریافت کننده قدرتی 
تیم ملی در حاشیه تمرین  تیم ملی در رابطه با این مسابقه گفت: »قطعاً مرحله سختی است، زیرا به 
شکل تک بازی برگزار می شود و هر تیمی شکست بخورد از دور مسابقات حذف خواهد شد. مسابقه 
مهم و سختی در این مرحله با تیم لهس��تان داریم. این تیم با دو برابر توان خود به میدان می آید تا 
شکست برابر ایران را جبران کند. بازیکنان نیز تمام توان خود را در این مسابقه به کار خواهند گرفت 

تا با شکست دوباره لهستان یک برد دیگر به دست آورند و مردم را خوشحال کنند.«

فريدون حسن

دیپلماسی ورزش ما کجاست؟ 
کارش��کنی های کش��ورهای مختلف در صدور روادید برای کاروان های 
ورزشی کشورمان طی روزها و هفته های گذشته بار دیگر بر لزوم داشتن 

دیپلماسی قوی ورزشی از سوی مسئولان ورزش کشور تأکید می کند.
امروز حتی کار به جایی رسیده که کشوری مانند سنگاپور از دادن ویزا به 
ورزشکاران ایران برای حضور در مسابقات بسکتبال سه نفره خودداری 
می کند یا اینکه مطابق معمول امریکا در صدور روادید اینقدر کارشکنی 
می کند که کار از کار می گذرد و زمان از دس��ت می رود. نمونه آن اتفاقی 
است که همین چند روز قبل برای دوومیدانی رخ داد یا عدم صدور ویزا 
برای ملی پوشان کاراته. البته پیش از این با این موارد روبه رو بودیم و حتی 
زمانی که خود امریکایی ها از تیم ملی کشتی دعوت کردند یادمان هست 

که چگونه در دادن ویزا کارشکنی کردند.
با این حال دشمن، دشمن است و کارش دشمنی کردن و این ما هستیم که 
باید با هوشیاری و استفاده از تمام پتانسیل های موجود کاری کنیم که در 
اوج شیطنت ها و کارشکنی های آنها، ورزش  و ورزشکاران ایران کمترین 
صدمه را ببینند. این مسئله محقق نمی شود، مگر بتوانیم در میدان ورزش 
هم مانند سیاست خارجی خود قوی ظاهر شویم و دیپلماسی درستی را 
اتخاذ کنیم. هفته گذشته مسئولان ورزش دیداری را با وزیر امور خارجه 
داشتند، دیداری که صرفاً برای فوتبال و جام جهانی قطر بود. سؤال این 
اس��ت که آیا نمی توان چنین نشست هایی را برای اس��تفاده از ظرفیت 
دیپلماسی برای سایر رشته های ورزشی داش��ت؟ دیپلماسی ورزش ما 
کجاست و چه زمانی قرار اس��ت محقق ش��ود؟ آیا وقت آن نرسیده که 
مسئولان کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش به جای آسمان و ریسمان 
به هم بافتن برای یک بار هم که شده حرف های شان را یکی کنند و در یک 
جلسه اساسی با مسئولان سیاست خارجی کشور تکلیف را روشن کنند.

بدون هیچ تردیدی ادامه این روند به ضرر ورزش کش��ور تمام خواهد 
شد. اینکه امروز کش��وری مانند س��نگاپور در راه اعزام ورزشکاران ما 
سنگ اندازی می کند، نش��ان از کوتاهی ما در انجام درست کارها دارد. 
اینکه هر بار فقط دست روی دست بگذاریم و تأسف بخوردیم و زمان را از 
دست بدهیم، راه به جایی نمی برد. حالا کار به جایی رسیده که اینگونه 

همه برایمان مدعی شده اند.
مسئولان ورزش کشور توجه داشته باشند که سال پیش رو، سال حضور 
در مسابقات کسب سهمیه المپیک اس��ت و اگر قرار بر این باشد که هر 
کشوری به خود اجازه بدهد در مسیر حضور ورزشکاران ایران برای شرکت 
در اردوها و مسابقات سنگ اندازی کند، آن وقت باید فاتحه ورزش کشور 
و حضور قدرتمندانه در المپیک را خواند. از یاد نبریم که با یک دیپلماسی 
قوی می توان جلوی این اقدامات ایس��تاد و اجازه نداد که حق ورزشکار 
ایران ضایع ش��ود. آنچه این روزها دیده می ش��ود را بای��د جدی گرفت. 
ظاهراً برنامه ای در حال شکل گیری است که ورزش ایران را بایکوت کند، 

برنامه ای که باید با دیپلماسی قوی ورزشی به نبرد با آن رفت.

اماکن ورزشی ایرانمال پلمب شد!

به دنبال انتش��ار تصاویر و فیلم های مربوط به حضور وزیر ورزش 
و مدیرکل ورزش و جوانان اس��تان تهران  در مراسم افتتاح مسیر 
پیاده روی شرکت ایرانمال و بروز برخی حاشیه ها پیرامون چگونگی 
حضور مسئولان ورزش کشور در این مراسم و همزمانی آن با برخی 
صحنه های خارج از عرف و موازین اس��لامی، محسن معتمدکیا، 
سرپرس��ت روابط عموم��ی وزارت ورزش در گفت وگویی کوتاه با 
»جوان« ضمن محکوم کردن اتفاقات رخ داده در این اجتماع اعلام 
کرد: »سخنرانی وزیر ورزش و جوانان در این مجموعه با تصاویر و 

فیلم های منتشر شده هیچگونه ارتباطی با یکدیگر ندارد.«
از سوی دیگر مدیرکل ورزش و جوانان استان تهران از پلمب شدن 
اماکن ورزش��ی ایرانمال تا زمان »صدور مجوز و تعهد به اجرای 
قانون« خبر داد و گفت: »اگر قرار باشد برخورد قانونی با مسئولان 
برگزاری همایش اخیر صورت گیرد در این زمینه مراجع ذی صلاح 

باید تصمیمات لازم را اخذ کنند و اداره کل دخالتی ندارد.« 

سیاسی کاری امریکا در دوومیدانی
فدراسیون دوومیدانی ایران با انتشار مطلبی در سایت رسمی خود 
از اعتراض به عدم صدور ویزای امری��کا برای مهدی پیرجهان برای 
شرکت در مس��ابقات قهرمانی جهان خبر داد. در این مطلب  آمده 
است: »در حالی که قرار بود مسابقات دوومیدانی قهرمانی جهان با 
حضور نمایندگان ایران در شهر اورگان امریکا برگزار شود، به دلیل 
عدم صدور روادید این امکان برای دوومیدانی کاران ایران فراهم نشد. 
امریکا و فدراسیون دوومیدانی این کشور، میزبان برگزاری مسابقات 
هستند و در حالی که باید ش��رایط را برای حضور تمام ورزشکارانی 
که سهمیه گرفته اند فراهم کنند، اما با کارش��کنی این فرصت را از 
قهرمانان ایرانی سلب کردند. نمایندگان ایران تمام کارهای مربوط 
به اخذ روادید را در موعد مقرر انجام داده بودند، اما امریکا بار دیگر 
با ندادن روادید به ورزش��کاران ایرانی نشان داد که سیاسی کاری بر 
ورزش اولویت دارد و هیچگاه برای آنها سیاست از ورزش جدا نبوده 
است. فدراس��یون دوومیدانی جمهوری اسلامی ایران نیز برحسب 
وظیفه پیگی��ری این اتفاق را در دس��تور کار خود ق��رار داده و نامه 

اعتراضی اش را به اتحادیه جهانی دوومیدانی ارسال کرده است.«

اشرف رامین 

ستاره لهستانی سرانجام به بارسلونا پیوست. تلاش آبی و اناری ها برای به 
خدمت گرفتن رابرت لواندوفسکی به ثمر نشست و مهاجم بایرن مونیخ در 
فصل جدید پیراهن بارسا را به تن خواهد کرد. لواندوفسکی در این سال ها 
افتخارات زیادی را با باواریایی ها کس��ب کرده و هواداران غول آلمانی را به 
وجد آورده است، اما در فاصله یک سال باقی مانده تا پایان مدت قراردادش 
با مونیخی ها، دیگر قصد ماندن در بوندس لیگا را نداشت و برای بازیکنی مثل 
او کجا بهتر از لالیگا. اصرار لوا ب��ه جدایی از بایرن با تلاش ژاوی برای خرید 
ستاره های ششدانگ همراه شد، تا جایی که این بازیکن یکی از گزینه های 
اصلی سرمربی بارسا برای فصل جدید بود. لاپورتا که از همان ابتدا قول داده 
بود بهترین ها را به نیوکمپ بیاورد برای خرید لواندوفسکی دست به کار شد، 
ولی سران باشگاه آلمانی راضی به این جدایی نبودند. آنها به هر دری زدند تا 
موتور گلزنی بایرن را حفظ کنند، منتها لواندوفسکی تصمیمش را گرفته بود 

و با هیچ پیشنهادی نمی شد او را به ماندن راضی کرد.
نمایندگان دو باش��گاه زمان زیادی را برای مذاکره س��پری کردند تا اینکه 
بالاخره باواریایی ها پذیرفتند ستاره حاضر به ادامه همکاری نیست. از آنجا 
که هنوز یک سال از مدت قرارداد لوا باقی مانده بود بایرنی ها رقم درخواستی 
را بالا بردند. البته بارس��لونا نیز که این اواخر ش��رایط مالی اش بهتر شده با 
دست و دلبازی تلاش کرد این بازیکن ارزشمند را به چنگ بیاورد. همانطور 
که رسانه های اروپایی خبر داده اند قرارداد سه ساله لواندوفسکی با  بارسا به 
زودی و بعد از انجام تست های پزشکی منعقد خواهد شد، قرارداد 45 میلیون 

یورویی که باید 5 میلیون یورو پاداش را نیز به آن افزود.
برای کاتالان هایی که قصد دارند به همت س��رمربی محبوب خود دوباره 
به قدرت اول لالیگا تبدیل ش��وند، کمی  دس��ت و دلبازی نیز نیاز است، 
به ویژه که اگر لوا عملکردش در بایرن را بتواند در بارسا نیز تکرار کند، قطعاً 
آبی و اناری ها دوباره رنگ خوشبختی را خواهند دید. در کارنامه بازیکن 
س��اله انجام 375 مس��ابقه، زدن 344 گل و دادن 72پاس گل دیده   34
می شود. هواداران امیدوارند پروژه تقویت بارسا همانطور که ژاوی و رئیس 
باشگاه وعده داده اند به زودی به ثمر بنشیند و کابوس های این تیم تمام 
شود. اردوی پیش فصل بارسا در امریکا برگزار خواهد شد و کادرفنی تمام 
تلاشش را برای بالا بردن س��طح کیفی تیم به کار خواهد گرفت. با اضافه 
شدن لواندوفس��کی به فران تورس، اوبامیانگ، فاتی، رافینا و دمبله همه 
منتظر تماشای آتش بازی خط حمله بارسا در فصل آینده هستند. همانطور 
که گفته شد کاتالان ها امسال حضوری فعال در بازار نقل و انتقالات داشتند 
و بعد از به خدمت گرفتن کیسه، کریستینسن و رافینا در صید لواندوفسکی 
نیز موفق بودن��د. البته باواریایی ه��ا نیز از فروش س��تاره خود بی نصیب 
نمی مانند و با پولی که از این طریق به دس��ت می آورن��د، می توانند بقیه 

خریدهای شان از جمله پروژه جذب ماتیاس دلیخت را به ثمر برسانند.

بایرن مونیخ رضایت داد، بارسا به هدفش رسید

لوا،  صید جدید ژاوی

کان��ال تخصصی 

حامد قهرمانی 
      بازتاب

ورزش بانوان صبح 
دیروز ب��ه صورت 
رس��می افتتاح ش��د. در ای��ن مراس��م که در 
ساختمان ش��هدای رادیو برگزار ش��د، انسیه 

خزعلی معاون امور بانوان رئیس جمهور همراه 
با حمید سجادی وزیر ورزش و مریم پورکاظمی 
مع��اون وی در ام��ور بان��وان در کن��ار برخی 
مس��ئولان، مربیان و ورزش��کاران رشته های 

مختلف حضور داشتند.

 در ابتدای این مراسم از خانواده شهید مدافع حرم 
مهدی  الله کرم تجلیل شد و بعد مهدی آذرمکان، 
مدیر رادیوورزش در سخنانی به لزوم تشکیل این 
شبکه رادیویی و روند ش��کل گیری و تصویب آن 
پرداخت. بعد از آذرمکان، حمید س��جادی وزیر 
ورزش با تبریک راه اندازی این شبکه برای پوشش 
اخبار و رویدادهای ورزش بانوان به اهمیت موضوع 
سلامت جسمی و روحی بانوان کشور اشاره کرد و 
گفت: »بنده خودم سابقه فعالیت در رادیوورزش 
را دارم  و به خوبی درک می کنم که چه کار سخت 
و مهمی پیش روی دوس��تان در شبکه تخصصی 
ورزش بانوان وجود دارد. آنها باید به خوبی از عهده 
تصویر س��ازی ورزش بانوان برای مخاطبان خود 
بربیایند که این کار بس��یار مهم و بزرگی به شمار 
می رود و می تواند زمینه س��از تحولی بنیادین در 

عرصه اطلاع رسانی محسوب شود.«
س��جادی ب��ا ی��ادآوری برگ��زاری بازی های 
کشورهای اس��لامی در مردادماه خاطرنشان 
کرد: »این بازی ها مهم ترین رویداد کشورهای 

اسلامی اس��ت و جمع عظیمی از ورزشکاران 
مسلمان در آن حضور دارند. این برنامه ها حتماً 
باید اطلاع رسانی ش��ود، جدا از این مباحث در 
کشوری نفس می کشیم که همه هدف ورزش 
نیست، چون آرمان ها و اهدافی داریم که پای 
آنها ایس��تاده ایم. اولویت ها بای��د پایبندی به 

همین ارزش ها باشد.«
وزیر ورزش با اشاره به اهمیت حجاب و عفاف در 
ورزش بانوان و تأکیدی که وزارت ورزش بر آن 
دارد، گفت: »باید پاسدار حرمت ها و اعتقادتمان 
باشیم. باید پاسدار خون شهیدانمان و آرمان های 
انقلاب اسلامی باشیم. اگر سستی باشد شرایط 
از اراده خارج می شود، پس باید در این خصوص 
فرهنگ سازی شود.« وی تأکید کرد: »یکی از 
ظرفیت ها استقلال و خودکفایی ورزش بانوان 
اس��ت. در کنار آن باید به اهمیت رس��انه هم 
توجه کرد. می توان از طریق برنامه های صدا به 
ورزش بانوان پرداخت، چراکه همه رشته های 

بانوان قابل پخش نیستند.«

سجادی: پایبندی به اصول اولویت ما در ورزش بانوان است
 رادیو 

 ورزش بانوان 

افتتاح شد

مراسم تجلیل از مدال آوران جانباز و معلول 
امروز برگزار می شود

 حضور کاروان پارالمپیکی 
در حرم امام رضا)ع(

مدال آوران بازی های پارالمپیک ایران ب�ه زیارت امام رضا)ع( رفتند. 
کمیته ملی پارالمپیک همانطور که وعده داده بود در آستانه عید سعید 
غدیر خم مدال آوران ورزش جانبازان و معلولین را در مش�هد مقدس 
گردهم آورده و قرار اس�ت امروز مراس�م تجلیل از آنها برگزار ش�ود.
ورزش��کاران پارالمپیکی ایران سال هاس��ت که با انگی��زه، غیرت و تلاش 
مثال زدنی خود در آوردگاه های بزرگ ورزش کشورمان را به قله های افتخار 
رسانده اند. در این سال ها مدال آوران این حوزه در رشته های مختلف و به رغم 
همه مشکلات موجود با تمام قوا و بدون توجه به حواشی، پله های ترقی را 
طی کرده و افتخارآفرینی کرده اند. به همین منظور کمیته ملی پارالمپیک 
برای تجلیل از همه این مدال آوران برنامه ویژه ای تدارک دیده است. طبق 
برنامه ریزی انجام شده همه مدال آوران بازی های پارالمپیک ١988 سئول 
تا توکیو 2٠2٠ به همراه خانواده های خود به مشهد مقدس آمده اند تا هم 
سفری معنوی داشته باش��ند و هم به صورت رسمی از آنها تقدیر و تجلیل 
شود. مدال آوران ورزش جانبازان و معلولین روز گذشته نیز به زیارت امام 
هش��تم)ع( نائل آمدند. در برنامه ای که مسئولان آس��تان قدس رضوی به 
پاس قدردانی از درخش��ش های آنها تدارک دیده بودند، همه ورزشکاران 
و خانواده های ش��ان در این برنامه معنوی حضور داش��تند. استقبال ویژه 
خادمین با پرچم بارگاه ملکوتی امام رضا)ع(  از  مدال آوران ش��ور و هیجان 
کاروان ورزش��ی پارالمپیکی ها را افزایش داد. بعد از زیارت بارگاه ملکوتی، 
مراسم تلاوت صلوات خاصه با انرژ ی خاصی برگزار شد و همه اعضا، ناهار را 

میهمان سفره پربرکت ضامن آهو بودند.
هادی رضایی یک��ی از مدیران و پیشکس��وتان حاضر در این مراس��م بود. 
سرمربی تیم ملی والیبال نشسته در گفت وگو با »جوان« برگزاری چنین 
گردهمایی های معنوی و دوستانه ای را برای افزایش انگیزه و روحیه پهلوانی 
و معنوی در ورزشکاران لازم دانست: »سال هاست که در ورزش جانبازان 
و معلولین بحث های معنوی حرف اول را می زند. با اینکه گرفتن مدال نیز 
ارزش خاص خود را دارد، ولی در این ورزش توجه ویژه ای به مسائل فرهنگی 
و معنوی شده و می شود. به همین خاطر همیشه تأکید شده که قهرمانان 
ورزشی باید پهلوان هم باشند. معمولاً همه بچه های پارالمپیکی قبل از هر 
مسابقه و رقابتی با توکل بر خدا و توس��ل به ائمه اطهار وارد گود می شوند. 
برگزاری اینگونه مراس��م و تجلیل از مدال آوران قطعاً انگیزه خوبی به آنها 
می دهد. همه مردم نه فقط ورزشکاران، آرزوی زیارت امام رضا)ع( را دارند. 
زمانی که یک ورزش��کار به س��فر زیارتی می آید، بدون شک بحث مسائل 
معنوی نیز در او تقویت می شود.« مراسم گردهمایی مدال آوران پارالمپیکی 

صبح امروز در جوار بارگاه ملکوتی ثامن الحجج)ع( برگزار می شود.

اریک باینای گابنی را حتماً به ی�اد دارید، همان بازیکنی 
که ب�ا حضورش در ترکیب گل گهر س�یرجان باعث ش�د 
هفت امتیاز از شاگردان امیر قلعه نویی کم شود و گل گهر 
به راحتی از جمع بالانش�ینان جدول فص�ل قبل فاصله 
بگی�رد. البته س�یرجانی ها در نهایت با عن�وان چهارمی 
لیگ برتر را تمام کردند، اما هنوز هم داغ آن هفت امتیاز 
را در دل دارند. حالا و در تمرینات آغاز فصل جدید باز هم 
این گابنی پرسروصدا حاضر شده و می خواهد در ترکیب 
گل گهر جایی برای خودش دس�ت و پا کن�د. البته این بار 
حتماً قلعه نویی اینقدر هوشیار شده که به این راحتی اجازه 

حضور در میدان را به او ندهد.

گابنی پرحاشیه به گل گهر برگشت
قاب

افکار عمومی ای��ن روزها مانند تی��م ملی فوتبال 
ایران هاج و واج تصمیم��ات فی البداهه و ناگهانی 
فدراس��یون بی در و پیکر فوتبال است. فدراسیونی 
که در  اندک زمان باقیمانده تا جام جهانی به جای 
ایجاد شرایط مناسب برای آماده سازی تیم، آن را به 

هچل انداخته است!
هنوز هیچ خبری به طور رسمی منتشر نشده، اما 
کمتر کسی است که نداند کمیته فنی در آخرین 
س��اعات کاری روز سه ش��نبه 2١ تیرم��اه رأی به 
برکناری مرد کروات نیمکت تیم ملی فوتبال ایران 
داد، آن هم درست در شرایطی که اسکوچیچ به گفته 
دستیارش درگیر زیر نظر گرفتن بازیکنانی بود که 

در نظر داشت به اردوی سپتامبر دعوت کند. 
      

تصمیم گی��ری ناگهان��ی ب��رای کنار گذاش��تن 
اسکوچیچ، آن هم در ش��رایطی که ماه ها از صعود 
ایران به جام جهانی قطر می گذرد و زمان زیادی از 
دست رفته، نه فقط ابهامات و نگرانی های بسیاری 
را به دنبال داش��ت که همه نگاه ها را متوجه وزیر 
ورزش کرد  که در هفته های گذشته صحبت های 
زیادی در خصوص مخالفت وزیر ب��ا ادامه حضور 
اسکوچیچ مطرح ش��ده بود. با این وجود سجادی 
پای خود را از این داس��تان بیرون کشید: »منتظر 
اعلام نظر فدراسیون هس��تم. البته موضع وزارت 
ورزش و جوان��ان از فوتبال حمایتی اس��ت، اما در 
نهایت م��ا هماهنگ کننده، حامی و پش��تیبان و 
انگیزه دهنده هستیم.« این در حالی است که روز 
گذشته و چند روز پس از تأکید وزیر بر ناظر بودن 

صرف، جلسه ای بین سجادی و میرشاد ماجدی در 
خصوص وضعیت تیم ملی برگزار شد تا وزیر ورزش 
در جریان مطالعات و بررسی های صورت گرفته و 
جلسه  ترتیب داده شده و همچنین آخرین وضعیت 

تیم ملی فوتبال ایران قرار گیرد.
     

البته طی این مدت اس��امی زیادی مطرح ش��ده 
است. از سولسشر، سرمربی سابق منچستر گرفته 
تا افشین قطبی که خود را سرمربی تیم ملی معرفی 
کرده و طی اظهارنظری در صفحه ش��خصی اش از 
پایان مذاکرات برای نشستن روی نیمکت تیم ملی 
فوتبال ایران خبر داده است. با این وجود پچ پچ ها و 
خبرهای در گوشی حاکی از آن است که اتفاق نظر 
آقای��ان روی گزینه داخلی اس��ت. انتخابی از بین 
دایی، قلعه نویی یا نکونام که از خیلی قبل تر رؤیای 
نشستن روی نیمکت تیم ملی فوتبال ایران را در 
سر می پروراند، اما در شرایطی که صاحب نظران در 
حال تحلیل گزینه های مطرح شده هستند، سفر 
اس��کوچیچ به اتریش برای دیدار با شهاب زاهدی 
مهاجم تیم ملی ایران و پوش��کاش مجارس��تان 
که در اردوی آماده س��ازی بس��ر می برد، ابهامات 
زی��ادی را ایجاد کرده که مگر اس��کوچیچ ماندنی 
شده که همچنان در حال رصد ملی پوشان است! 
هرچند ماندنی شدن اسکوچیچ بعد از اتفاقات اخیر 
دیگر س��ودی برای تیم ملی ندارد، چراکه تصمیم 
ناگهانی فدراسیون بی ش��ک روحیه و انگیزه مرد 
کروات را آنقدر خراب کرده ک��ه نتواند در صورت 
ادامه حضورش روی نیمکت تیم ملی خود را برای 

حضوری موفق در قطر جمع و جور کند.
    

سجادی مدعی است تکلیف نیمکت تیم ملی باید 
هرچه زودتر مش��خص ش��ود، اما زودتر در اندک 
فاصله زمان��ی باقیمانده تا آغاز ج��ام جهانی قطر 
معنایی ندارد، وقتی آقایان بعد از هدر دادن زمانی 
طلایی، تازه به صرافت ایجاد تغییرات در کار فنی 
افتاده ان��د. تصمیمی که بی هیچ ش��ک و تردیدی 
کوچک ترین سودی برای تیم ملی نخواهد داشت، 
حتی اگر انتخاب نهایی از بی��ن گزینه های ایرانی 
مطرح شده )دایی، قلعه نویی و نکونام( باشد، چراکه 
جدا از شناخت، سرمربی تیم ملی باید زمان کافی 
برای ایجاد هماهنگی و دیکته کردن خواسته هایش 

به ملی پوشان را داشته باشد. 
    

جدا از فرصت زمانی که از دست رفته، گزینه های 
مطرح ش��ده نیز برای نشس��تن روی نیمکت تیم 
ملی فوتبال ایران چندان مناسب به نظر نمی آیند. 
قلعه نویی فصل گذشته نتایج قابل قبولی با گل گهر 
کسب نکرد. حال آنکه نماینده سیرجان به لحاظ 
مالی و امکاناتی ش��رایط بس��یار خوبی داشت و با 
هزینه بسیاری که کرده بود تصور  می شد یک پای 
قهرمانی باشد، اما تیم قلعه نویی فصل را با حضور 
در رده چه��ارم جدول به پایان ب��رد. قلعه نویی در 
رده باش��گاهی مربی موفقی بوده در رده ملی هم 
تیم خوبی داشت، اما نه قلعه نویی امروز قلعه نویی 

سال های قبل است و نه تیم ملی تیم دهه 8٠.
سرمربی فولادی های خوزستان نیز شرایط چندان 

متفاوتی با قلعه نویی ندارد. نکونام که رؤیای نشستن 
روی نیمکت استقلال را داشت و به همین منظور از 
جمع سرخپوشان اهوازی جدا شده بود، دست آخر 
فصل گذشته بار دیگر س��کان هدایت فولاد را به 
دس��ت گرفت، اما به رغم هزینه بس��یار نتوانست 
این تیم را در بین سه تیم بالای جدول جای دهد 
و با حضور در رده پنج��م بازی های فصل قبل را به 
پایان برد، آن هم با حواش��ی بس��یاری که نشان از 
کم تجربگی او در عرصه مربیگری داشت و با توجه 
به مسائل رخ داده طی دو، سه سال اخیر، نکونام هم 

گزینه مناسبی برای تیم ملی نخواهد بود. 
دایی اما مهم ترین گزینه ای اس��ت که سرپرست 
فدراسیون فوتبال به نشستن او به جای اسکوچیچ 
اصرار دارد. حال آنکه نظر دایی با میرشاد ماجدی 
اصلًا همخوانی ن��دارد و پاس��خ او همچنان برای 
دست گرفتن س��کان هدایت تیم ملی »نه« است. 
نکته مهم در خصوص دای��ی دوری بیش از حد او 
از فوتبال است که امتیاز منفی قابل توجهی برایش 

محسوب می شود.
 آنچه مسلم است اینکه در این وانفسا فضا برای 
دلال ها نیز مهیاس��ت و هر کسی می تواند نامی 
را مطرح کند، خصوص��اً که هن��وز نامه اخراج 
اسکوچیچ نیز زده نشده اس��ت. بلاتکلیفی که 
دود آن به طور مستقیم به چشم تیم ملی فوتبال 
ایران می رود، اما گویا این مس��ئله برای آقایان 
کوچک ترین اهمیتی ن��دارد که بع��د از اتخاذ 
تصمیم��ی فی البداهه و به هچ��ل انداختن تیم 

ملی توجهی نیز به ضیق وقت ندارند.

دنیا حیدری
   گزارش  یک

فدراسیون 
 حواسش

به وقت نیست

      چهره 

شیوا   نوروزی


